
 

Protokół Nr 7/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa     

i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 10 czerwca 2019 r. 

 

   Posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy zostało zwołane przez: Pana Marka Brzozowskiego    

i Pana Pawła Wysockiego – Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy, z następującym 

proponowanym porządkiem posiedzenia: 

 

1. Wybór przewodniczącego posiedzenia. 

2. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zapoznanie się z raportem Wójta Gminy Brańsk o stanie gminy, w tym realizacja polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy za 2018 rok. 

5. Analiza projektów uchwał pod obrady VI sesji Rady Gminy Brańsk przyjętych 

Zarządzeniem Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 7 czerwca 2019r. 

a) wyrażenie opinii w tej sprawie. 

6. Sprawy różne. 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

                                                                                                                 

 Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 

                                                                                                                 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty                       

i Transportu wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu – obecni wszyscy: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 

2. Paweł Wysocki   Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Elżbieta Moczulska  Członek Komisji 

4. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 

5. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu - obecni wszyscy: 

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 

2) Elżbieta Moczulska  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  

4) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  

5) Józef Szpakowski  Członek Komisji    

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Grażyna Płonowska   Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

2. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 

3. Elżbieta Janina Szymańska  Sekretarz Gminy 

4. Monika Dygas   Skarbnik Gminy 

5. Anna Bachurek   Kier. GOPS 

6. Monika Falkowska   Kier. Ref.RŚ 

7. Izabela Szczepańska   Kier. Ref. OR 

8. Alina Adamczyk   Inspektor Ref. OR 



 

Ad.1 Zgodnie ze Statutem Gminy Brańsk, Komisje Rady w głosowaniu jawnym przy 4 członkach 

każdej z komisji biorących udział w głosowaniu, głosami 4 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących 

– 0 Komisji Rewizyjnej i głosami 4 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji RGOBiT, 

na przewodniczącego posiedzenia wybrali Pana Pawła Wysockiego Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. 

  

Ad.2 Przewodniczący otworzył posiedzenie powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu, członków Komisji Rewizyjnej oraz 

osoby zaproszone. Na podstawie list obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 

posiedzenia i podejmowania decyzji.  

 

Ad. 3 Przewodniczący posiedzenia odczytał proponowany porządek posiedzenia i zwrócił się do 

członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddał 

pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisje w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, przeciwnych     

-0, wstrzymujących -0 Komisji RGOBiT oraz głosami  5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0, 

Komisji Rewizyjnej zaproponowany porządek posiedzenia przyjęły w brzmieniu: 

1. Wybór przewodniczącego posiedzenia. 

2. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zapoznanie się z raportem Wójta Gminy Brańsk o stanie gminy, w tym realizacja polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy za 2018 rok. 

5. Analiza projektów uchwał pod obrady VI sesji Rady Gminy Brańsk przyjętych 

Zarządzeniem Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 7 czerwca 2019r. 

a) wyrażenie opinii w tej sprawie. 

6. Sprawy różne. 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.4 Zapoznanie się z raportem Wójta Gminy Brańsk o stanie gminy, w tym realizacja polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy za 2018 rok. 

 

Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska poinformowała, że zgodnie z art. 28aa ustawy     

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 

Radzie Gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy.  

Wójt Gminy Brańsk w terminie taki Raport przedstawił, zawiera on 30 stron i realizację 

najważniejszych zadań w 2018 roku. W raporcie zostały przedstawione następujące informacje: 

1) Realizacja polityk, programów i strategii 

2) Realizacja uchwał Rady Gminy Brańsk w kadencji 2014-2018 

3) Realizacja uchwał Rady Gminy Brańsk w kadencji 2018-2023 

4) Finanse gminy i fundusz sołecki 

5) Jednostki organizacyjne gminy 

6) Mieszkańcy gminy 

7) Ochrona zdrowia 

8) Pomoc społeczna 

9) Działalność inwestycyjna 

10) Planowanie przestrzenne 

11) Gospodarka wodno-ściekowa 

12) Gospodarka mieszkaniowa i komunalna 

13) Ochrona środowiska i gospodarka odpadami 



14) Transport 

15) Sprawy obywatelskie 

16) Przestępczość w gminie 

17) Edukacja 

18) Przedszkola 

19) Biblioteki 

20) Gminny Ośrodek Upowszechniania Kultury w Kalnicy 

21) Przedsiębiorcy 

22) Sprawy administracyjne 

23) Ochotnicza Straż Pożarna 

Raport radni otrzymali e-mailem dnia 3 czerwca 2019r. 

 

   W trakcie dyskusji nad raportem na pytania radnych w zakresie realizacji uchwał wyjaśnień 

udzieliła inspektor Biura Rady, ogólnie mówiąc o uchwałach: zrealizowanych, w trakcie realizacji     

i uchwałach uchylonych. 

 

   Na pytanie radnego Pana Mariusza Półtoraka, czy gmina pozyskuje środki finansowe na budowę 

dróg, z tego co jest przeznaczone na województwo podlaskie 332 mln. zł?  

 

   Sekretarz Gminy poinformowała, że gmina składa wnioski, ale nie uzyskuje dofinansowania. 

 

   Do dyskusji włączył się Wójt Gminy, który m.in. powiedział – „wnioski są składane i rolą 

radnych będących w PIS-ie jest udzielenie odpowiedzi na pytanie, dlaczego Gmina Brańsk nie 

otrzymuje dotacji? dlaczego nie otrzymaliśmy z funduszu sołeckiego na Brzeźnicę? ( zakup mebli 

do świetlicy - to nie jest celowe? a Ciechanowiec dostaje na głośniki). Złożony jest wniosek do 

Wojewody na drogę Kiersnowo-Dębowo ze środków Funduszu Dróg Samorządowych. Pan Marek 

z Kiersnowa jest radnym, zobaczymy czy dostaniemy dofinansowanie”.  

   Sekretarz gminy wyjaśniła, że na rok 2019 pula środków finansowych przeznaczona                   

na dofinansowanie budowy, przebudowy lub remontu dróg, o której radny mówił została 

pomniejszona o 69.339.425,00 zł tj. „dofinansowanie zadań ujętych na liście podstawowej projektów 

zakwalifikowanych do otrzymania w 2019 r. dofinansowania w ramach prowadzonego we wrześniu 

2018 r. naboru do ostatniej edycji Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej     

na lata 2016 – 2019”, zatem pula środków na dofinansowanie budowy, przebudowy lub remontu 

dróg gminnych na 2019 rok wynosi 131.598.122,03 zł i dróg powiatowych wynosi 

131.598.122,03zł”.        

Na koniec Pani Sekretarz dodała, że gmina złożyła trzy wnioski i czeka na rozstrzygnięcie. 

 

Ad.5 Analiza projektów uchwał pod obrady VI sesji Rady Gminy Brańsk: 

 

Ad. 5a) opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Brańsk: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła inspektor Biura Rady Gminy. 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 



Ad. 5b) opiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik 

Gminy 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 5c) opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury za 2018r.: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik 

Gminy 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 5d) opiniowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2018: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła inspektor Biura Rady Gminy. 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 5e) opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 

2019r. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Kier. Ref. OR 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 5f) opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podlaskiego na dofinansowanie zadania pod nazwą „Remont chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej Nr 659 Bielsk Podlaski – Wyszki – Topczewo – Hodyszewo – Nowe Piekuty – 

Droga 66 w miejscowości Kiewłaki” 



(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Kier. Ref. RŚ 

   Radny Paweł Wysocki zadał pytanie, czy w projekcie budowy chodnika zostało ujęte usunięcie 

słupów stojących na chodniku? 

 

Kier. Ref. RŚ Pani Monika Falkowska odpowiedziała, że projekt raczej tego nie przewiduje. 

 

Do dyskusji włączył się Wójt Gminy, który polecił z urzędu wystąpić z pismem do Orange             

o przesunięcie słupów. 

 

Wobec braku dalszych pytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 5g) opiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru  wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Kier. GOPS 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 5h) opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 78/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

7 czerwca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Skarbnik Gminy 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

   Po zapoznaniu się i przeanalizowaniu wszystkich projektów uchwał pod obrady VI sesji Rady 

Gminy, Komisje zawnioskowały do Rady Gminy Brańsk o ich podjęcie.  

 

   Komisje Rady wydały  wspólną Opinię Nr 9/5/2019 z dnia 10 czerwca 2019r. w sprawie 

projektów uchwał pod obrady VI Sesji Rady Gminy Brańsk (Opinia w załączeniu do oryginału 

protokołu).  

 

Ad. 6  Sprawy różne: 

 

 Wójt Gminy nawiązując do wydatków budżetowych powiedział, że w czasie kampanii 

przedwyborczej, na spotkaniu w Domanowie jego konkurent twierdził, że Urząd 

Marszałkowski, celowo blokuje zwrot środków finansowych należnych Gminie Brańsk      

w związku z realizacją projektu pn. „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach 



użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” (zwróconych przez Urząd Gminy na 

podstawie Decyzji nr 18/2014 Zarządu Województwa Podlaskiego w Białymstoku).  
Dalej Wójt Gminy m.in. powiedział – „skoro obecny Marszałek Województwa jest z PIS-u, 

Członek Zarządu z PIS-u, były Wójt obecnie pracuje w Urzędzie Marszałkowskim i ma 

takie możliwości, to powinien dopilnować, aby skarga wniesiona przez Urząd 

Marszałkowski na wyrok Sądu (pozytywny dla gminy), została wycofana a  środki 

finansowe na podstawie nowej decyzji zostały gminie zwrócone”. 

 W tym miejscu Wójt zaapelował do radnych, aby wystąpili z pismem do Urzędu 

Marszałkowskiego  o zwrot dotacji ok. 1.500mln. zł, z odsetkami, to wówczas gmina 

będzie miała ok. 2 mln. na inwestycje. 

 

   Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska dodała, że w tej chwili prowadzone są dwa 

postępowania w Sądzie. Po wyroku NSA korzystnym dla gminy,  Urząd Marszałkowski powinien 

wydać kolejną decyzję, nakładającą korektę na gminę, ale nie w takiej wysokości 100% jak to 

uczynił wcześniej, gdyż tego taryfikator nie przewidywał. Urząd Marszałkowski jednak takiej 

decyzji nie wydał,  tylko złożył skargę na wyrok Sądu i w tej chwili gmina czeka na kolejną 

rozprawę. Natomiast odsetki, to jest kolejna sprawa, aby się nie przedawniła, gmina złożyła 

wniosek do Sądu Cywilnego. 

 

 Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy poinformowała, że Gimnazja są 

wygaszane pozostaje więc problem z zagospodarowaniem budynków oraz wysokimi 

kosztami ich utrzymania. Dlatego z urzędu jest propozycja ich sprzedaży, na kolejną sesję 

zostaną przygotowane materiały w sprawie zbycia tych terenów. 

 

   Radny Marek Brzozowski wyraził zdanie, że w Glinniku jest ładny teren i najlepiej byłoby, aby 

ktoś kto kupi nieruchomość, prowadził dzielność nieuciążliwą dla środowiska i dla mieszkańców. 

 

   Sekretarz Gminy powiedziała, że głównie chodzi o to, aby budynki nie stały nieużytkowane 

przez kilkanaście lat, tak jak było to z budynkiem po Ośrodku Zdrowia w Widźgowie, gdyż 

wszystko szybko niszczeje. Natomiast budynki po Gimnazjach nie nadają się pod działalność 

gminną, jedynie może jakieś przedszkole, ale jest za daleko do jakichkolwiek innych obiektów. 

   Sekretarz poinformowała również, że są zainteresowane osoby nabyciem nieruchomości                

w Glinniku, ale to tylko teraz, bo jak nie kupią teraz, to kupią gdzie indziej. Byłoby to dobre dla 

wszystkich, bo znalazłby się miejsca pracy dla kilku osób, prawdopodobnie w obiekcie powstałby 

Dom Pomocy. 

    

   Na pytania ze strony  radnych o wartość budynków, Wójt Gminy odpowiedział, że wartość 

nieruchomości  zostanie ustalona wówczas przez rzeczoznawcę, gdy zgłoszą się potencjalni 

nabywcy. Gmina nie zleci wyceny i nie poniesie kosztów przy braku chętnych zakupem.  

 

   Na pytania radnych, czy w sprawie sprzedaży, Wójt Gminy musi uzyskać zgodę mieszkańców? 

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że to nie jest mienie sołeckie i taka zgoda nie jest wymagana.  

 

   Radni, m.in. Józef Szpakowski opowiedział się za tym, aby zwołać zebranie wiejskie, na którym 

mieszkańcy zostaliby poinformowani o sprzedaży nieruchomości i być może pojawiłyby się jakieś 

inne pomysły na zagospodarowanie terenów. 

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że jest otwarty na propozycje, pomysły zagospodarowania 

nieruchomości od wszystkich, w tym i od mieszkańców. 

 



 Radna Anna Żero poinformowała o sprawie dotyczącej rekultywacji wysypiska śmieci na 

terenie Miasta Brańsk. Powiedziała, że gdy nad wysypiskiem unosił się „odór nie do 

wytrzymania”,  firma dokonująca rekultywacji i Miasto Brańsk zapewniali, że 

rekultywacja przebiega zgodnie z przepisami. Jednak wyniki kontroli prawdopodobnie 

pokażą, co innego. Sprawa jest rozwojowa, dalsze kroki będą podejmowane po otrzymaniu 

protokołów pokontrolnych z WSSE. 

 

Ad.7  Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

  

Ad. 8 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia wspólnego Komisji Rady, Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki o godz. 1140 zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/ Alina Adamczyk 

                                                                                               Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                            /-/ Marek Brzozowski 

 

 

                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                                                                                 

                                                                                                      

                                                                                                             /-/ Paweł Wysocki 

 

 

 


